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… ROZMAITOŚCI LUTEGO 2020 ROKU ...



                … w lutym 2020 roku …



Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie środowiskowe Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy 
W dniu 10 lutego 2020 roku odbyło się zebranie środowiskowe Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy.  Prezes  Bolesław Krystowczyk  otwierając spotkanie powitał  przybyłych na obrady,  które
pozwolą ustalić zadania do planu pracy Oddziału na bieżący rok.

Powyżej: Prezes Bolesław Krystowczyk otwierający zebranie; Jacek Sztubecki, Adam Bujarkiewicz. Poniżej Joanna Gęsikowska, Beata Startek, Jerzy Chylewski.



W zebraniu uczestniczyli: Henryk Siuda,  Jarosław Kaszewski,  Stanisław Marcin Wiliński, Jacek  Gezela,
Joanna  Gęsikowska,  Beata  Startek,  Jerzy  Chylewski,  Bolesław  Krystowczyk,  Adam  Bujarkiewicz,  Robert
Cieszyński, Jacek Sztubecki, Jakub Nowicki. 

Jacek Gezela, Robert Cieszyński;                                                                                                                                 Jerzy Chylewski

Niedofinansowanie geodezji w województwie zachodniopomorskim
Prezes Bolesław Krystowczyk poinformował o liście otwartym, który geodeci z zachodniopomorskiego
województwa skierowali do premiera rządu RP. Jego autorami są dwaj geodeci, którzy niezależnie od
tamtejszego oddziału Stowarzyszenia Geodetów Polskich sformułowali opinię o braku w województwie
niezbędnych środków pieniężnych na prace i usługi geodezyjne, subwencjonowane z kasy państwowej.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

Ponieważ jest to inicjatywa osób działających poza Stowarzyszeniem, to można uznać, że nie wiąże się z
tym działaniem konieczność odniesienia się do niej przez Prezydium bydgoskiego Oddziału SGP. Ale
skoro jest to sprawa, która pojawiła się w naszym środowisku zawodowym, to może warto spojrzeć czy
dotyczy ona również województwa kujawsko-pomorskiego, na tle działającego tu Związku Powiatów.
O  wypowiedź  na  temat  sytuacji  w  województwie  kujawsko-pomorskim zostali  poproszeni  Jarosław



Kaszewski  pełniący  obowiązki  sekretarza  Zarządu  Związku  Powiatów  Województwa  Kujawsko-
Pomorskiego i Robert Cieszyński Wojewódzki Inspektor Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego. 

Jacek Sztubecki, Adam Bujarkiewicz;                                                                                                                                              Jacek Gezela

Ich wypowiedzi zawierały, między innymi takie stwierdzenia: w naszym województwie, w niektórych
starostwach zdarza się nadmierne przedłużanie czasu obsługi potrzeb, głównie geodetów wykonujących
zlecane im prace. Dochodzi do tego obecnie i jeszcze może tak być przez pewien czas, bowiem trwają
prace nad cyfryzacją źródłowych dokumentów powiatowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego, z
jednoczesnym zakładaniem baz danych przestrzennych przez firmy spoza naszego województwa.

Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk, Jakub Nowicki

Stan taki, choć dokuczliwy i dla geodetów i osób zlecających im prace musi być akceptowany, bowiem
inaczej  nie  da się zeskanować ogromu dokumentów, bez czasowego udostępnienia ich zewnętrznym
firmom geodezyjnym. Można tu tylko kolejny raz przypomnieć, że mimo sprzyjających działań SGP,  a



także zachęcających cen na te prace firmy miejscowe nie zdecydowały się na podjęcie trudu i ryzyka ich
wykonywania.
Miasto Bydgoszcz, które dość wcześnie zainteresowało się możliwością wykorzystania cyfryzacji map i
pozyskiwania  danych  przestrzennych  za  pomocą  metod  opartych  na  informatyzacji  procesów,  ma
„toporne” oprogramowanie, z jakiego korzysta Miejska Pracownia Geodezyjna. Takie oprogramowanie
można określić jako spełniające minimum wymogów i dające skromne możliwości w codziennej pracy
ośrodka dokumentacji geodezyjnej i kartograficznej.

Powyżej: Bolesław Krystowczyk; Jacek Gezela. Poniżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk.



Żeby nie było zbytnich wątpliwości, to stwierdzono, że takie oprogramowanie zostało wybranie przez
Wydział Informatyzacji Urzędu Miasta, a nie przez geodetów. Z tym wiążą się kwestie finansowe, ale
nie zawsze one winny być rozwiązywane poprzez subwencje budżetowe. 

Powyżej:   … uczestnicy spotkania przy stole obrad, w środku Bolesław Krystowczyk. Poniżej: Beata Startek; Jerzy Chylewski.

Odnosząc się do głównej kwestii podniesionej w liście, czyli braku pieniędzy na prace geodezyjne, to



bez większego ryzyka można powiedzieć, że „w naszym województwie tego nie ma, ale pieniądze by się
przydały na poprawę obsługi geodetów w ośrodkach”.

Robert Cieszyński;                                                                                                    Jacek Gezela

Informacja o postulowanym spotkaniu dotyczącym usprawnienia współdziałania Wykonawstwo-Administracja
Prezes Bolesław Krystowczyk przypomniał, o podjętym działaniu grupy geodetów uprawnionych w celu
poprawy  relacji  na  styku  wykonawców  prac  oraz  usług  geodezyjnych  i  pracowników  geodezyjnej
administracji samorządowej. Poczyniono pewne przygotowania do przeprowadzenia rozmowy w gronie
osób wykonujących prace geodezyjne i zainteresowanych lepszymi relacjami na styku z administracją
samorządową. Poniżej: Robert Cieszyński, z prawej Jacek Gezela.



Stowarzyszenie Geodetów Polskich w Bydgoszczy zajęło wobec tego pomysłu przychylne stanowisko i
zapewniło lokal na spotkanie wykonawców w Bydgoskim Domu Technika NOT. Spotkanie takie było
okazją do podniesienia wielu spraw, wśród których nie wszystkie zasługują na uwagę. Bowiem uznać
należy,  że  w środowisku geodezyjnym naszego województwa są  ludzie,  którzy hałaśliwie  podnoszą
swoje sprawy i wątpliwości zawodowe. Do nich trudno docierają słowa rozsądku i realności wymogów
prawa, które porządkuje procedury stosowane w pracach geodezyjnych. 

Powyżej:  Jerzy  Chylewski;  od prawej  Jacek  Gezela,  Jakub Nowicki,  Bolesław Krystowczyk.  Poniżej:  Jarosław Kaszewski,  Henryk Siuda,  Bolesław Krystowczyk.



Pytanie, czy przeprowadzenie otwartego spotkania przedstawicieli wykonawców i administracji ma być
zadaniem  włączonym  do  planu  pracy  Oddziału  SGP  w  bieżącym  roku  nie  znalazło  aprobaty.
Stwierdzono bowiem, że trudno uznać miejscowych wykonawców prac geodezyjnych za spójną grupę
ludzi, którzy podobnie oceniają swoje prawa i obowiązki zawodowe. Jednak kwestia dania możliwości
wymiany zdań między wykonawcami a administracją została podjęta podczas formułowania zadań do
planu pracy Oddziału na 2020 rok, w części obejmującej zadania regionalne.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, odwrócony Robert Cieszyński, Bolesław Krystowczyk, Jakub Nowicki, Jacek Gezela

Zadania do planu pracy Oddziału na 2020 rok
Imprezy ogólnopolskie
Prezes Bolesław Krystowczyk przypomniał, że w planie pracy oddziału są przewidziane dwa zadania. 

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

Pierwszym jest XXVIII Międzynarodowa Konferencja przedstawicieli katedr niegeodezyjnych uczelni
wyższych „Geodezja, budownictwo i geoinformacja w zrównoważonym rozwoju”, którą organizuje, w
dniach od 2 do 4 czerwca 2020 roku, Uniwersytet Technologiczno-Przyrodniczy w Bydgoszczy. 



Bydgoski oddział SGP uczestniczy w organizowaniu wydarzenia w niewielkim stopniu, polegającym na
przygotowaniu spotkania towarzyskiego i zapewnieniu zespołu muzycznego. Przeprowadzono stosowne
rozmowy, a w ich rezultacie określono koszt zespołu na kwotę dwóch tysięcy złotych, do pokrycia przez
głównego organizatora wydarzenia.

Jerzy Chylewski;                                                        Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk , Henryk Siuda                                                                                     

Uczestnictwo merytoryczne Stowarzyszenia w konferencji,  to propozycja prowadzenia przez Roberta
Cieszyńskiego jednej z sesji. Jarosław Kaszewski zasugerował, aby tematem wystąpienia były kwestie
związane z „nowoczesnym prowadzeniem baz danych przestrzennych”.
Poniżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk.



Adam Bujarkiewicz reprezentujący organizatorów konferencji dzielił się wątpliwościami dotyczącymi
pieniędzy, które mogą być do dyspozycji. W preliminarzu nie przewidziano wydatków na orkiestrę i stąd
sugestia, aby bydgoskie Stowarzyszenie rozważyło możliwość współfinansowania tych kosztów. 

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

Jarosław Kaszewski podzielając troskę, którą powoduje pozyskanie pieniędzy na pokrycie wydatków
imprezy przedstawił możliwość zwrócenia się organizatorów o wsparcie finansowe przedsięwzięcia do
dużych  firm,  które  wykonują  na  terenie  województwa  kujawsko-pomorskiego  prac  nad  cyfryzacją
materiałów źródłowych i  opracowaniem baz danych przestrzennych. Organizatorzy konferencji  mogą
uzyskać dane adresowe tych firm.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda;                                                                     Jacek Sztubecki, Robert Cieszyński



Na  pytanie  o  program  konferencji,  bądź  jej  „brulionowy  zarys”  Jacek  Sztubecki  odpowiedział,  że
„czekają na zgłoszenia artykułów potencjalnych autorów, z czego wyniknie tematyka konferencji”. Taka
jest praktyka ustalania programu konferencji.

Jerzy Chylewski;                                                                                    Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda

Robert  Cieszyński  poinformował,  że  SGP na  konferencji  obsługuje  sesję  „prowadzenie  baz  danych
przestrzennych”, a jej wiodącym zagadnieniem ma być „aktualność państwowego zasobu geodezyjnego
i kartograficznego w zakresie obiektów budowlanych, w świetle obowiązującego prawa, bezpieczeństwa
inwestycyjnego i potrzeb społeczeństwa informacyjnego”.
Poniżej: Robert Cieszyński, Adam Bujarkiewicz, Jacek Sztubecki



Robert  Cieszyński  poinformował,  że  SGP na  konferencji  obsługuje  sesję  „prowadzenie  baz  danych
przestrzennych”, a jej wiodącym zagadnieniem ma być „aktualność państwowego zasobu geodezyjnego
i kartograficznego w zakresie obiektów budowlanych, w świetle obowiązującego prawa, bezpieczeństwa
inwestycyjnego i potrzeb społeczeństwa informacyjnego”.

Bolesław Krystowczyk;                                                                                 Joanna Gęsikowska

Jacek Sztubecki wskazał miejsce konferencji, którym są pomieszczenia przystani wodnej Bydgoszcz na
Wyspie  Młyńskiej.  Poinformował  też,  że  został  złożony  wniosek  do  Ministerstwa  Szkolnictwa
Wyższego i  Nauki  o  dofinansowanie przedsięwzięcia.  Na odpowiedź trzeba czekać przez miesiąc,  a
wobec tego temat opłaty za zespół muzyczny „będzie się pojawiał przez dłuższy czas”.
Poniżej: Jakub Nowicki, Jacek Gezela, Robert Cieszyński



Drugim zadaniem ogólnokrajowym jest  IV spotkanie  szkoleniowe nauczycieli  zawodu w technikach
geodezyjnych, którego przeprowadzenia podjęły się Beata Startek i Maria Gadomska. Ustalony wstępny
termin spotkania to wrzesień, a sugerowane miejsce to ośrodek wypoczynkowy w Fojutowie, położony
nad Wielkim Kanałem Brdy.

Jerzy Chylewski;                                                                                                                                                Robert Cieszyński
Poniżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk



Imprezy regionalne
Prezes  Bolesław Krystowczyk  nawiązując  do kwestii  omawianej  wcześniej  uznał,  że  „spotkanie  na
temat  relacji  Wykonawcy-Administracja  jest  ważniejsze  niż  zagadnienia  związane z  «kalkulowaniem
nakładu pracy w podejmowanych przez geodetów czynnościach», a to dlatego, że współpraca wewnątrz
środowiska geodezyjnego „stanowi warunek rozwoju nowoczesnej geodezji”. Temu zagadnieniu należy
poświęcić  spotkanie,  którego  treścią  jest  także  zainteresowany  Zarząd  Bydgoskiej  Rady  Federacji
Stowarzyszeń Naukowo-Technicznych NOT, co wyraża się we wsparciu polegającym na nieodpłatnym
udostępnieniu na takie spotkanie sali na sto osób, w Bydgoskim Domu Technika NOT.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

Powyższa propozycja wywołała ożywioną wymianę zdań, w której Robert Cieszyński dość sceptycznie
oceniający pomysł takiego spotkania apelował, aby Stowarzyszenie Geodetów Polskich w Bydgoszczy
zechciało dać pieczę nad zagadnieniami podnoszonymi przez wykonawców i podjęło próbę wejrzenia w
nie po to, żeby ustalić stopień zasadności stawianych zarzutów stawianych administracji.  Za bardziej
uzasadnione  uznał  on  przeprowadzenie  w czerwcu bieżącego roku szkolenia  dla  wykonawców prac
geodezyjnych.  Przedmiotem tego szkolenia powinny być  zmiany przepisów prawa,  jakie  wprowadzi
znowelizowana ustawa „Prawo geodezyjne i kartograficzne”.
Poniżej: Joanna Gęsikowska, Beata Stary\tek, Jerzy Chylewski;  obok: Robert Cieszyński.



Powyżej: Jakub Nowicki, Jacek Gezela; Jerzy Chylewski, Bolesław Krystowczyk. Poniżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda.



Jarosław Kaszewski podzielając sceptycyzm co do wspólnego spotkania wykonawców prac i geodetów
pracujących  w  organach  administracji  samorządowej  opowiedział  się  za  nadaniem formy pisemnej,
zarówno podnoszonym zarzutom i  wątpliwościom przez  wykonawców, jak też  odpowiedziom,  które
winna sformułować administracja, w ścisłej konsultacji z wojewódzką inspekcją geodezyjną. Powstały w
ten sposób dokument mięć będzie trwalszy charakter niż bezpośrednia wymiana uwag i  spostrzeżeń,
pozwoli też na pewne odniesienia nawet po upływie znacznego czasu.

Powyżej: Joanna Gęsikowska, Beata Startek; Jakub Nowicki, Jacek Gezela. Poniżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk.



Kolejne wydarzenie, które winno znaleźć się w planie pracy Oddziału, to uroczyste doroczne spotkanie
grudniowe. Podjęte działania skutkują przyjęciem miejsca i daty tego wydarzenia: nastąpi ono w dniu 11
grudnia, w restauracji „Pod Dębem”, przy ulicy Fordońskiej 102 w Bydgoszczy.

Jacek Sztubecki, Adam Bujarkiewicz;                                                                                                    Od prawej: Jacek Gezela, Jakub Nowicki, Bolesław Krystowczyk          

Olimpiada Wiedzy Geodezyjnej i Kartograficznej jest wydarzeniem od lat obecnym w planach pracy
bydgoskiego oddziału Stowarzyszenia Geodetów Polskich. Bolesław Krystowczyk, który uczestniczył w
etapie szkolnym Olimpiady,  w dniach 24 i  25 października 2019 roku, opowiedział  się  za potrzebą
podniesienia rangi tego konkursu. Jest to zadanie zarówno dla szkoły, jak i Stowarzyszenia.
Poniżej: Joanna Gęsikowska, Beata Startek, Jerzy Chylewski



Uczestniczący w spotkaniu nauczyciele akademiccy, jak i nauczyciele klas geodezyjnych Zespołu Szkół
Budowlanych opowiedzieli się za tym, aby Stowarzyszenie „zrobiło coś dla studentów i uczniów”. Mogą
to być  prezentacje  firm geodezyjnych regionu,  połączone z  pokazem wykonanych przez  nie  prac  w
postaci operatów technicznych.

Jacek Sztubecki, Robert Cieszyński;                                                                          Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda   

Beata Startek sugerowała, aby uczniom pokazać operat techniczny zawierający dokumenty powstałe w
trakcie  wykonanych czynności  podczas  geodezyjnego podziału  nieruchomości.  Ma to  być  operat  po
weryfikacji poprzedzającej jego złożenie w powiatowym zasobie geodezyjnym i kartograficznym.
Poniżej: Jacek Sztubecki, Adam Bujarkiewicz.



Powyżej:  Jakub Nowicki; Jacek Gezela.  Poniżej: Beata Startek, Jerzy Chylewski,  Jarosław Kaszewski,  Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk, Jacek Gezela,  Jakub
Nowicki, Robert Cieszyński.                                                                                                                           

Pozytywną odpowiedź na to oczekiwanie dali geodeci prowadzący własne firmy. Przygotują oni tematy
interesujące uczniów ZSB i studentów UTP; będą je prezentować w trzeciej dekadzie kwietnia. Jacek



Gezela  omówi  wymagania,  jakie  są  stawiane  czynnościom  wykonywanym  podczas  geodezyjnego
podziałowi  nieruchomości,  a  wywód  zilustrują  dokumenty  powstające  w  trakcie  prowadzonych
czynności podziałowych i zebrane w operacie technicznym. Pokazany ma być operat po weryfikacji.

Powyżej: Jakub Nowicki, Jacek Gezela, Robert Cieszyński. Poniżej: Joanna Gęsikowska, Beata Startek.



Jakub Nowicki podjął się przedstawienia przebiegu prac wykonywanych w trakcie opracowania mapy do
celów projektowych. Wywód będą ilustrować dokumenty zebrane w operacie technicznym. Przyjęto, że
wyżej wskazane prezentacje odbędą się 19 maja w Zespole Szkół Budowlanych w Bydgoszczy. 
Plan pracy bydgoskiego oddziału SGP przewiduje także zaproszenie uczniów i studentów do złożenia
wizyty w bydgoskich ośrodkach dokumentacji geodezyjnej i kartograficznej, w celu zapoznania się z
funkcjonowaniem tych placówek i rolą jaką spełniają wobec geodetów i obywateli. Ośrodki przygotują
się na przyjęcie zainteresowanych pod koniec drugiej dekady kwietnia. 
Działaniem sprzyjającym integrowaniu geodetów służyć będzie kolejny  turniej piłki nożnej geodetów
województwa kujawsko-pomorskiego, jaki zaplanowany jest na 25 kwietnia. Turniej poprowadzą Maciej
Lewandowski i Edward Gugniewicz. 
Jacek Sztubecki nawiązując do wcześniej akcentowanych relacji szkół ze Stowarzyszeniem i potrzebą
odbywania przez studentów praktyk zawodowych w firmach geodezyjnych apelował, aby mogły one
mieć charakter ściśle merytoryczny, dający praktykantowi poczuć walory pracy wykonywanej fachowo.
Praktyki takie trwają dwa tygodnie.
Bolesław Krystowczyk podziękował za głosy w dyskusji, poszerzające spojrzenie na rozmaite kwestie
pozostające w naszym zainteresowaniu i  stanowiące elementy planu pracy oddziału,  któremu postać
dokumentu przyjętego do realizacji przez wszystkich członków nada on sam.

Działania wyprzedzające w celu przygotowania materiałów o dokonaniach w czasie 2013-2021
Prezes Bolesław Krystowczyk zaproponował, aby przygotowanie materiałów ilustrujących działalność
bydgoskiego Stowarzyszenia Geodetów Polskich w czasie o 2013 do 2021 roku rozpocząć już obecnie,
nie czekając na termin zgromadzenia delegatów kół, jakie jest przewidziane w marcu 2021 roku. 

Działanie  takie  miałoby  skutkować
opracowaniem  prezentacji  filmowej
działań prowadzonych przez członków
naszego  oddziału  i  zarejestrowanych
przez Jerzego Chylewskiego,  podczas
wielu  wydarzeń,  jakie  były
prowadzone,  w  przywołanym  czasie,
przez nas. 
Drugim  elementem  wyprzedzającej
aktywności  winno  być  zwięzłe,  ale
liczące  co  najmniej  dziesięć  stron
„opracowanie opisowe, statystyczne i
finansowe”  naszych  działań.  Tak
opracowany  dokument  miałby  być
wręczony  osobom  uczestniczącym  w
zgromadzeniu  delegatów,
dokonujących wyborów osób do władz
oddziału na kadencję 2021-2025.

Wstępne wskazanie osób do władz oddziału
na kadencję 2021-2025  
Przewidziana w tym punkcie dyskusja
dotycząca  wskazania  osób,  których
udział we władzach oddziału w nowej
kadencji  byłby  potrzebny,  a  wręcz
pożądany,  nie  doszła  do  skutku,  z
uwagi  na zbyt  skromną obecność takich
osób,  które  można  by  promować  jako
potencjalnych członków nowych władz. 

Prezes  Bolesław  Krystowczyk  uznając  program  zebrania  za  wyczerpany  podziękował  obecnym  za
aktywny udział  w przebiegu obrad,  podkreślając udział  w nim nauczycieli  akademickich UTP Jacka
Sztubeckiego i Adama Bujarkiewicza, zamknął spotkanie.                                Stanisław Marcin Wiliński 

Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający obrady  



     ... co zakwitło w lutym 2020 roku ... 


	Jacek Sztubecki, Adam Bujarkiewicz; Jacek Gezela

